
ROMANIA

JUDETUL ALBA
coMUNA sANcnr,
CONSILIUL LOCAL

PROCES VERBAL

$edin{a ordinarl din data de 30.10.2023

gedinla ordinard a Consiliului local Sdncel, din data de 30.10.2023 a fost convocatd de

primarul comunei S 0nce1, prin Dispo zilia w. 23 5 / 24.T 0.2023 .

La gedinla de astdzi care se desfdqoard la sediul primdriei comunei S6ncel, sunt prezenli un

numdr de 11 consilieri din totalul de 11 c6!i compun Consiliul local, primarul gi secretarul general.

$edinta de astdzi este statutard qi public6, publicitatea s-a fdcut prin afiqarea dispozifiei de

convocare in holul Primdriei qi pe site-ul institutiei: www.primariasincel.ro.

Preqedintele de sedin{i anterior, arutd cdmandatul s6u s-a incheiat Ei c6 va trebui ales un alt

^ 
preqedinte de Eedinf6, sens in care a qi fost iniliat de c[tre d-nul primar un proiect de hotardre. Este

propus ca preqedinte de qedin!6 d-nul. consilier Biian Ioan, propunere aprobatl cu 11 voturi pentru

qi se adopt6 astfel H.C.L. nr. 6912023.

Preqedintele de qedin!6 ales supune aprobdrii consilierilor procesul verbal al qedinlei

anterioare. Cu privire la procesul verbal d-nul. consilier Oniga Nicolae are urmdtoarea obiecliune:

problema balustradei de la stalia de gaz, care a fost irdicatd gi in qedinla anterioar6 nu a fost

rezolvatd. D-nul. primar explicd faptul cd aceastdproblema nerezolvatd nu reprezintd o obiectiune a

procesului verbal si este o problemd care poate fi discutat6 la puctul diverse de pe ordinea de zi.

Av6nd in vedere cE nu mai existd alte obiectiuni, procesul verbal se aprobd cu 11 voturi pentru, aqa

cum a fost redactat qi inaintat spre consultare consilierilor. Preqedintele de qedinld dd cuv6ntul d-lui

primar pentru prezentarea odinei de zi iltpd cum urmeaz6:

I. Proiect de hotar0re privind alegerea unui pregedinte de gedin{fl;

2. Proiect de hotarflre privind aprobarea ordinei dezi;
3. Proiect de hotarflre privind desemnarea unui reprezentant al Consiliului local, in
Consiliul de administra{ie al $colii Gimnaziale "Ion Pop Reteganul" Sffncel;

^ 
4. Proiect de hotarire privind desemnarea unui reprezentant al C.L Sincel, in Comisia

pentru asigurarea calitlfii educa{iei, care funcfioneazl in cadrul $colii Gimnaziale ,rlon
Pop Reteganul" S6ncel;

5. Proiect de hotar6re privind aprobarea contului execu{iei bugetare aferent trim. III
2023;

6. Proiect de hotarire privind rectificarea bugetului local al comunei SAncel pentru anul

1023;
7. Proiect de hotarire privind acordarea unui sprijin financiar pentru cultele religioase de

pe raza comunei Sflncel;

8. Proiect de hotarAre privind aprobarea consumului de combustibil pentru autovehiculul

tractor din dotarea primflriei comunei S6ncel, jude{ul Alba;
9. Proiect de hotarire privind aprobarea unor acte adi{ionale la contractul de inchiriere
piqune comunalil
L0. Proiect de hotarire privind acordarea unui stimulent financiar pentru nou-nlscu{i;

11. Proiect de hotarire privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, dupfl

procedura de achizi(ie publicfl, ai obiectivul de investi{ii ,,Modernizare strlzi in localitatea

Sflncel, comuna Sincel, jude{ul Alba": str. Simion Birnu{iu, str. Iacob Mureqianu, str.



Gheoghe $incai, aprobat pentru finanfarea prin Programul na{ional de investi{ii ,,Anghel

Saligny";
12. Diverse.

Ordinea de zi se aproba cu 11 voturi pentru, adopt6ndu-se H.C.L. nr.7012023.

Se trece la pct.3 de pe ordinea de zi aprobatl.
D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de qedint6, dd citire Proiectului de hotflrire nr.

72123.10.2023 privind desemnarea unui. reprezentant al Consiliului local, in Consiliul de

administra{ie al $colii Gimnaziale "Ion Pop Reteganul" Sincel.
D-nul. consilier Biian Ioan dd cuvdndul d-lui. primar - initiatorul proiectului pentru a fi

prezentat. Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele disculii:
D-nul. consilier Bdrbat loan: poate face parte din Consiliul de Administratie al Scolii

gimnaziale,,Ion Pop Reteganul" Sdncel qi un cadru didactic, in spela de fat6 d-na. consimier Trif
Ana Maria?

D-na. consilier Trif Ana - Maria: eu am fost desemnatd reprezentant al C.L. Sancel in
Consiliul de Administra{ie al Scolii gimnaziale ,,Ion Pop Reteganul" Sdncel, p0n6 in acest

ihoment.
D-nul. consilier Bdrbat loan: pdna in acest moment erai angqata a grddinitei S6ncel dar

acum esti angqata scolii.
D-na. consilier Trif Ana - Maria: din c0te am citit in lege este incompatibilitate doar dacd

eqti si pdrinte gi cadrul didactic.
D-nul. consilier Brasovean Alexandru: eu propun pe d-nul. consilier Oniga Gheorghe.'' D-nul. consilier Oniga Gheorghe: eu ptpun pe d-nul. consilier Braqovean Alexandru,

pentru ca eu am fost reprezentant al C.L. Sdncel de mai multe ori.
Acest proiect se supune la vot si se aprobd cu 11 voturi pentru, desemn0ndu-se in acest fel

ca reprezentant al C.L. Sdncel in Consiliul de Administratie al Scolii gimnaziale ,,Ion Pop

Reteganul" Sdncel, d- nul. consilier Bragovean Alexandru. Se adoptd in acest fel HCL 7112023.

Se trece la pct.4 de pe ordinea de zi aprobati.
D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de qedint6, dd citire Proiectului de hot6rflre nr.

73123.10,2023 privind desemnarea unui reprezentant al Consiliului local, in Comisia pentru
asigurarea calitl{ii educafiei, care funcfioneazil in cadrul $colii Gimnaziale ,,Ion Pop
Reteganul" Sincel.
, D-nul. consilier Biian Ioan dd cuvdndul dJui. primar - iniliatorul proiectului pentru a fi
prezentat. Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele discutii:

D-nul. consilier Oniga Gheorghe: propun pe d-nul. consilier Oniga Nicolae ca

reprezentant al C.L. S6ncel care sd facdparte din Comisia pentru asigurarea calitdfii educaliei, care

funclioneazd in cadrul $colii Grmnaziale,,Ion Pop Reteganul" S6ncel.
Aceastd propunere se aprobd cu 11 voturi pentru qi se adoptd HCL nr.7212023,

. Se trece la pct.5 de pe ordinea de zi aprobatl.
D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de gedin!6, dii citire Proiectului de hot6rire nr.

74123,10.2023 privind aprobarea contului execufiei bugetare aferent trim. lll 2023.
D-nul. consilier Biian Ioan dd cuv6ndul d-lui. primar - iniJiatorul proiectului pentru a fi

prezentat. Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele discutii:
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru; pe partea de venituri se poate observa cE

existd o incasare mai slab6 a impozitelor gi taxelor locale.
D-nul. primar Frdlild llie: da este posibil sE fie o incasare mai slab6!

D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: care este procentul de incasare a impozitelor
qi taxelor fald de sumele calificate a fi incasate qi ce mdsuri intreprindeli pentru recuperarea

debitului.?
D-nul. primar Frdtild llie: se vor lua toate mdsurile legale. Compartimentul Impozite si

taxel locale pin reprezentanlii sdi rcalizeazd inqtiinjdri, totluri executorii, ajungdndu-se chiar la



popriri pe pensii, salarii, conturi iar in ultim6 instan!6 dacd nu reugim sd recuperlm debitele se

poate trece la executarea silit6 a bunurilor.
D-nul. consilier Cipariu Daiius - Alexandru: pe partea de cheltuieli ce mdsuri intreprindeli

ca sd limitali cheltuielile bugetare pe ultimele luni ale anului avtnd in vedere cd d-nul. Ciolacu a

dat ordonanla de austeritate?
D-nul, primar Frdlitd llie: inmomentul in care s-a publicat in Monitorul Oficial ordonanta

privind reducerea cheltuielilor nu mai avem dreptul de a angqa nici un fel de cheltuiald pentru

bunuri gi servicii, alineatele fumituri de birou gi alte bunuri qi servicii pentru intrelinere qi

funcfionare, reparalii curente, bunuri de natura obiectelor de inventar, cd4i, publicafii gi materiale

documentare, consultantd gi expertize, pregdtire profesionald, studii qi cercetdri, contributii ale

administraliei publice locale la realizarca unor lucrSri qi servicii de interes public local in baza

unor convenlii sau contracte de asociere, alte cheltuieli cu exceplia alineatelor chirii qi executare

silitd a crean{elor bugetare, asociatii qi fundafii cu excep}ia angajamentelor ce vizeazd domeniile
sdndtate gi asistentd social6. Angajamentele incheiate inainte de intrarea in vigoare a ordonanlei
pot fi duse p6n6la finalitate.
' D-nul. consilier Oniga Nicolae: cu firma care ne asigurd serviciile de contabilitate se

poate continua colaborarea fiind un angajame incheiat anterior intrdrii in vigoare a ordonanJei?

D-nul. primar Frdlild llie: da, este un contract incheiat av6nd la bazd gi o hotdrdri a

Consiliului Local Sdncel, dat6 in urmd cu aproximativ 6 luni.
D-nul. consilier Poga Alexandru - Cornel: contractul cu firma de prestari servicii contabile

este incheiat pe o durata de 6 luni?
'' D-nul. primar Frd[ild llie: nu, este incheiat pe o perioadd de I an de zile. Avem o angajatd
nou6 pe care sperEm ca pdnd la sfdrqitul perioadei contractuale cu firma de fitrnizare de servicii
comntabile, sd o formdm ca qi contabil. In situatia in care ne afldm prin extemalizarca serviciului
contabil sunt un numdr destul de mare de administratii din judeful Alba. Unii dintre
dumneavoastrd vd bucurafi cd nu avem personal specializat.

D-nul. consilier Oniga Gheorghe: domnule primar, nu cred cd este cineva care se bucurd,
dar noi am awt un contabil doar ci nu am avut resurse financiare ca sd o pdstrdm ca qi angajatd,

dar pentru firma de prestdri servici contabile existd resurse financiare duble. Nu cred cd cineva se

bucura ca nu avem contabil.
D-nul. primar Frdtild llie: acumvorbeqti in numele tdu?
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: absolut! Nu cred cd cineva se bucura ca nu avem

contabil.
D-nul. primar Frdlild llie: atunci inseamnd cd gregec eu!
D-nul. consilier Biian loan: ce am avea de cdgtigat?
D-nul. primar Frdlild llie: noi incercdm pe toate cdile sd rezolvdrn aceastd problemd,

intrcAt qi firma care asigurd fimizarea de servicii contabile trebuie verificatd pentru a nu avea

probleme la controalele Curlii de Contrui. La puctul diverse vom discuta gi despre controlul Curfii
de Conturi din luna septembrie.

Acest proiect se aprobd cu 1l voturi pentru gi in acest fel se adoptA HCL nr,7312023.

Se trece la pct. 6 de pe ordinea de zi aprobati.
D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de qedin!6, d6 citire Proiectului de hotflr6re nr.

75123.10.2023 privind rectificarea bugetului local al comunei Sincel pentru anul2023.
, D-nul. consilier Biian Ioan dd cuvdndul dJui. primar - initiatorul proiectului pentru a fi
prezentat. Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele discutii:

D-nul. primar Frdlild llie: drspd cum se poate observa qi in materialele primite de cdtre

dumneavoastrd este vorba doar de capitolul de cheltuieli cultur6, recreere qi religie, servicii
religioase, titlul sustinerea cultelor de unde se alocd suma de 25.000 lei, 5000 lei pentru fiecare

Bisericd de pe raza comurrei Sdncel gi 30.000 alocati pentru cheltuielile materiale de la Scoal6. Cei

30.000 lei sunt alocali penku plata utilitSlilor (gaz, curent, etc.). Dacd nu sunt cheltuiJi toti pdn6la
sfhrsitul anului revin in fondul de rulment. Mai existd si suma de 35.000 lei luatd de la transporturi
gi aloct6 pe alte cheltuieli din domeniul invdtdmdntului, reprezentdnd completarea p16!ii ultimei



facturi a lucr6rilor de la Scoal a gimnaziald ,,Ion Pop Reteganul" Sdncel, care va avea receplia

miercuri.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: se retrag banii de la obiectivul ,,Amenajare

parcare bloc" fiind o promisiune prioritard in mandatul trecut.
D-nul. primar Frdlild llie: plna in momentul in care nu se finalizeazd lucrdrile de

canalizarc nu vom da drumul investitiei de ,,Amenajare parcue bloc", intrucdt pentru a branqa

proprietdlile este nevoie sd sdpam toatdpwlea cu blocul.
' D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: te puteti spune in ce constd cregterea de

venituri la taxa pe mijloace de transport de unde vine aceastd crestere tinAnd cont cd acest impozit
s-a pldtit in martie gi septembrie?

D-nul. primar Frdlild llie: deci este vorba de incasdri, este preconizatla inceputul anului o
sumd din aceastd taxdiar previziuneapdnd la sf6rsitul anului este cd vom incasa aproape toatd
valoarea. De acolo au crescut incasdrile.' D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: mullibani s-au alocat la gcoa16.

D-nul. primar Frdlild llie: scoala este finalizata, nt stiu de ce spui tu acum, dupd 3 ani de

zile de lucrdri cd este mult 35000lei.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandrz.' e mult ce s-a cheltuit pana acum.

D-nul. primar Frdlild llie: acest contract este facut acum 2 ari de zile.

^ D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: iardsi ludm banii de la obiectivul de investitii

,,Amenajare parcare bloc".
D-nul, primar Frdlild llie: careparcare?
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: cea de la blocul din Sdncel. Este mdsurd

ldsatd" de la Curtea de conturi?
D-nul. primar Frdlild llie: nul

, D-nul. consilier Oniga Gheorghe: cdt de bucuros pot sa fiu eu cd se discutE intr-o sedin{6

de consiliu despre proiectul meu de suflet de acum 8 ani, 7 mai exact, din campania electoraldle-
am promis cetdlenilor cd,le facparcare la bloc. Ma simt extraordinar.

Acest proiect se aprob6 cu 1 t voturi pentru gi in acest fel se adopta HCL nr.7412023.

Se trece la pct. 7 de pe ordinea de zi aprobatl.
n D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de gedinj6, dE citire Proiectului de hotflrire nr.
76123.1,0.2023 privind acordarea unui sprijin financiar pentru cultele religioase de pe raza
comunei Sf,ncel.

D-nul. consilier Biian Ioan dE cuv0ndul d-lui. primar - iniliatorul proiectului pentru a fi
prezerfiat. Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele discutii:

D-nul. primar Frdlild llie: la proiectul anterior suma era prinsd in buget, dar acordarea se

face pe bazd de proiect distinct.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: toatd lumea are nevoie de campanie, anul viitor este an

electoral.
D-nul. primar Frdlild llie: dumeavoastrE, dacd vorbiti cu preolii sa le spuneti sE anunle in

Bisericd faptul c6, Consiliul Local S6ncel, a aprobat 5000 lei sprijin financiar pentru cultul
respectiv.
' D-nul. consilier Biian loan: da se spune, domnule primar.

D-nul. primar Frdlild llie: la Sdncel nu s-a anunlat anul trecut.
D-nul. consilier Brasovean Alexandru: in c6t timp intrd banii in conturile cultelor

religioase?
D-nul. primar Frdlild llie: aproximativ 30 de zile.

, Acest proiect se aprobd cu 11 voturi pentru gi in acest fel se adopta HCL nr.7512023.

Se trece la pct. 8 de pe ordinea de zi aprobatE.
D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de qedin!6, dd citire Proiectului de hot6rire nr.

77123.10.2023 privind aprobarea consumului de combustibil pentru autovehiculul tractor
din dotarea primflriei eomunei Sflncel, jude(ul Alba.



D-nul. consilier Biian Ioan dd cuvdndul dJui. primar - iniliatorul proiectului pentru a fi
prezentat. Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele disculii:

D-nul. primar Frd{ild llie: In momentul de fa}6 existd 3 alimentdri ale tractorului din
dotarea primdriei comunei S6nce1. Am facut o verificare pe un anumit traseu si s-a ajuns la
concluzia cd se consumdTllh.

D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: cdt scrie in cartea tehnicd a tractorului? Tot
Tllh?

D-nul. primar Frdlild llie: nttmai scrie! La controlul curtii de conturi am fost indrumati sd

aprobdm consumul tractorului qi prin hotdrdre de consiliu local.
D-nul. consilier Biian loqn: s6 inlelegem cd in funclie de consumul tractorului se stabilegte

gi preful de inchiriere?

, D-nul. primar FrAfilA llie: nu avem voie sd inchiriem tractorul la nimeni.
D-nul. consilier Oniga Nicolae: aveti o situalie cu cdtd motorind s-a consumat in total p6nd

acum?
D-nul, primar Frdlild llie: putem sd facem dacd dumneavoastrd solicitati. La tractor nu

sunt decdt 3 alimentdri.
D-nul. consilier Bdrbat loan:la tractor ce se aratd in bord? Km. sau ore?

, D-nul. primar Frd{ild llie: ore la fel ca si la buldoexcavator.
D-nul. consilier Oniga Nicolae: are tractorul figd de activitate facutd zilnic?
D-nul. primar Frdtrild //ie; Normal, se centralizeazd la sfhrqitul lunii. Ai ajuns sd faci gi tu

fige dintrastea gi acuma md verifici pe mine sau ce?

D-nul. consilier Oniga Nicolae: de ce vorbiti aqa domnule primar, cd eu nu v-am vorbit
vrdt?
. D-nul. primar Frdfild llie: dar nici eu nu ti-am vorbit urdt, doar ti-am explicat cd" se fac
zilnic si se centralizeazI,la sffirqitul lunii. Vdd cd pui doar intrebdri ostentative.

D-nul. consilier Oniga Nicolae: atunci nu vd mai intrebdm nimic, venim aici, ridic6m
m6na qi plecdm acas6.

D-nul. primar Frdlild llie: acvm dacd ai ajuns sd ai masin6 de servici gi faci fi$e.....

D-nul. consilier Oniga Nicolae: Eu de ani de zile am lucrat cu utilaje si in Combinat qi

fEceam fiqe de consum. Intrebati pe domnul consilier Bdrbat cd era gef de sectie qi stie.
D-nul. primar Frdtrild llie: depdqim momentul?
D-nul. consilier Oniga Nicolae: dumneavoastrd l-afi creat.
D-nul. primar Frd{ild llie: cum crezi tu c6 vine Curtea de Conturi in control qi noi nu avem

fEcute fiqele la zi.
D-nul. consilier Oniga Nicolae:Fiqele se fac zilnic, nu dup6 un an de zile.
D-nul. primar Frdlilti llie: de unde stii tu cd nu sunt fEcute la zi?
D-nul. consilier Oniga Nicolae: s5 ne ardtafi fiqele.
D-nul. priruar Frdlild llie: :rrtiti ardt nimic, Nicule, nu eqti tu organ de control. Nu ifi ardt

decAt ceea ce este legal. Nu insinua cd nu sunt fEcute.
D-nul, consilier Onigct Nicolae: nu qtiu de ce mai venim aici!
D-nul. primar Frdlild Ilie: ra qi citeste atribuliile consilierului local.
D-nul. consilier Oniga Nicolae;le-am citit, cd nu sunt consilier de2 ani, sunt consilier de

12 ani, dar a trebuit sd tac drn cauza dumneavoastrd. Ati mblat sd md da\r afard din serviciu.
D-nul. primar Frdlild llie: eu cred cd vorbesti prostii.
D-nul. consilier Oniga Nicolae: nu vorbesc prostii,
D-nul. primar Frdlilti llie: eu cred cd vorbesti prostii.
D-nul. consilier Oniga Nicolqe; c6nd s-a facut consurnul la tractor? Sd imi spuneli data.

Cdnd a fost tractorul pdnd in Alba?
D-nul. primar Frd{ild llie: revizia s-a facut in decembrie anul trecut.
D-nul. consilier Oniga Nicolae;tractorul nu a fost cu remorca dupd el.

D-ruu\. primar Frdlild llie: cum sd nu, atunci s-a facut qi ITP la remorcd. Gazul a condus

p6n6la Alba.



D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: ca sd rezolvdm qi aceastd problemS, solicit

consumul pentru fiecare utilaj gi masina a primdriei pentru luna precedentS.

D-nul. consilier Bdrbat loan: eu nu contest faptul cd modul de calcul al consumului nu este

bun, dar metoda de stabilire nu a fost corect6. Si eu am avut masinS, alimentam plinul, mergeam

p6na la sibiu, faceam 100 km., veneam inapoi in peco, complectam si stabileam consumul.

D-nul. consilier Oniga Gheorghe: sd trag eu concluzia, noi chiar dacd nu venim la gedinJd

stim tot ce se intdmplS in primSrie.
D-nul. primar Frdtrild llie: absolut si dacd ma pute{i informa si pe mine ce se int6mpld., cd

eu mai sunt si plecat.
D-nul. consilier Biian loan: ce1 mai bine ar fi sa ne spund domnul viceprimar, care este

pdrerea d6nsului deoarece face parte din comisia de stabilire a consumului pentru tractor.
D-nul viceprirnar Poqa Gheorghe: nu am fost prezent, am fost in concediu medical. Dupd

ce mi-a spus domnul primar, tractorul a fost alimentat cu motorind s-a deplasat in Alba pt. ITP si

s-a constatat consumul.
D-nul. consilier Biian loan: poti fi intr-o comisie dacd esti in concediu medical?

D-nul. primar Frdlild llie: stabilirea efectivd a consumului pentru tractor a fost fEcutd in
decembrie anul trecut iar la indrumarea Curtii de conturi era necesard stabilirea consumului gi prin
HCL. Dispozilia privind desemnarea comisiei a fost fEcutd in 16.10.2023, datd la care d-nul.
viceprimar nu a fost in concediu medical.

D-nul. consilier Oniga Gheorghe: pdrerea mea este cd domnii consilier sunt rautIciosi in
privinla aceasta qi d-nul. primar nu a facut decdt sd pund in aplicare indrumdrile Curfii de conturi.

D-nul consilier PoSa Alexandru - Cornel: de ce consideri d-nule. Oniga Gheorghe cd

suntem rdutdcioqi?
D-nul. consilier Oniga Nicolae: de ce suntem rdutdciogi?
D-nul. consilier Bdrbat loan: nu consider cd dacd mi-am expus punctul de vedere sunt

rdutdcios.
Acest proiect se supune la vot, se aprobd cu 11 voturi pentru gi in acest fel se adoptd HCL

nr.7612023.

Se trece la pct. 9 de pe ordinea de zi aprobati.
D-nul. consilier Biian Ioan - pregedinte de gedintS, dfl citire Proiectului de hotflrire nr.

78123.10.2023 privind aprobarea unor acte adifionale la contractul de inchiriere plqune
comunalS.

D-nul. consilier Biian Ioan dd cuv0ndul d-lui. primar - initiatorul proiectului pentru a fi
firezentat. Cu privire la acest proiect sunt urm6toarele disculii:

D-nul. consilier Oniga Gheorghe: uitdndu-ma pe materialele de la sedintd am constatat cd

s-a strecurat o greqal6 in cerere. S-a solicitat prelungirea contractului pe o perioadd mult mai mare.

D-nul consilier PoSa Alexandru - Cornel: pe cerere este greqala.

D-nul. primar Frdfild llie: contractul este lntocmit in anul 2019 pentru o perioada de 7 ani,
pdnd in anul2026. Avdnd in vedere faptul cd d-na. Vdsut m6rioara a solicitat subventie agtomediu
pentru o perioada de 5 ani, adicd pdnd in anul 2024 qi doreste sd mai solicite pentru inca o

perioada de 5 ani este necesard prelungirea contractului cu inca 3 ari, pana in arul2029.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: pentru fermieri pSgunea este o afacere.

D-nul consilier PoSa Alexandru - Cornel: nu trebuia aprobatd de la inceput prelungirea

contractelor.
Acest proiect se supune Ia vot, se aprobd cu l1 voturi pentru qi in acest fel se adoptd IICL

nr,7712023.

Se trece la pct. L0 de pe ordinea de zi aprobatfl.
D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de qedinld, dE citire Proiectului de hotirflre nr.

79123.10.2023 privind acordarea unui stimulent financiar pentru nou-nlscufi pe care il si

prezintfl in calitate de inifiator.
Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele disculii:



D-nul. consilier Bdrbat loan: acest proiect a fost studiat, sd trecem la vot.

D-nul, primar Frdlild llie:impreund cu doamna secretar, d-nul consilier Biian Ioan, care in
luna ianuarie a depus un amendament la buget in vederea acordii unui stimulent financiar pentru

nou - ndsculi, au procedat la punerea in aplicare a metodei de acordare a stimulentului financiar.

D-nul. consilier Bdrbat loan: de la ce datavaintra in vigoare acest proeict de hot6rdre?

D-nul. primar Frdlild. Ilie: pentru toti copii nou - ndscuti in anul 2023. Cu respectarea

condiliilor din Regulament.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: a\i atzit ce s-a raspuns? Toti copii ndsculi in arul2023

vor primi indemnizalia de nou - ndscut.'' D-nul. consilier Biian loan: Este trecut totul in regulament.
Acest proiect se supune la vot, se aprobd cu 11 voturi pentru gi in acest fel se adoptd HCL

nr.7812023.

Se trece la pct. 11 de pe ordinea de zi aprobati.
D-nul. consilier Biian Ioan - preqedinte de qedin{[, dfl citire Proiectului de hotflrire nr.

ilOtZl,tO.ZO23 privind privind up.obu".u indicatorilor tehnico-economici, dupfl procedura de

achizifie public6, ai obiectivul de investifii ,rModernizare strlzi in localitatea Sflncel, comuna
Sincel, jude(ul Alba": str. Simion BIrnufiu, str. Iacob Mureqianu, str. Gheoghe $incai,
aprobat pentru finanfarea prin Programul nafional de investifii,Anghel Saligny".

D-nul. consilier Biian Ioan dd cuvdndul dJui. primar - iniliatorul proiectului pentru a fi
prezentat. Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele discutii:

D-nul. primar Frdlitd llie: ilrydprocedura de licitalie proiectantul a refacut devizul general

si parametrii tehnico-economici.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: indicatorii tehnico economici sunt aprobali tot a doua

lund, de acas6 am plecat pomit pe acest proiect. Cred ca cineva amdnd lucrdrile in mod intentionat
ca sE tot aprobam la indicatorii dgtia. Noi tot mdrim, tot mdrim?
,, D-nul consilier PoSa Alexandru - Comel: normal, inflatia.

D-nul. primar Frdlild llie: nu mdrim. Noi am mdrit doar o singur6 dat6 indicatorii cdnd

legea aprevdzut mdrirea prelurilor in construc{ii. In acest moment preful merge in jos.

D-nul. consilier Oniga Nicolae: existd termene.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: sE vedem domnule Nicu gi domnule pimar dacd nu se

vaincadrain termen ce explicatie ne mai dali.

" D-nul. consilier Oniga Nicolae: dar de ce eu qi domnul primar? Eu ti-am dat o explicatie
cand ai spus ca se tot mdreste prelul.

D-nul. prirnar Frdlild llie: s-a dat ordin de incepere, tot ce trebuie sd facem noi este sd

timitem la Bucuregti devizul actualizat.
D-nul. consilier Oniga Nicolae: nu sunt bani pentru finantarea prin Programul nafional de

investifii,,Anghel Saligny".
' D-nul. prirnar Frdlild llie: eu nu sunt in guverm ca sd qtiu dac6 sunt bani pe Programul
national de investilii,,Anghel Saligny".

D-nul. consilier Oniga Gheorghe: poate pentru Sdncel nu sunt bani, pentru alte comune

sunt. De exemplu pentru comuna Cenade sunt bani, pentru cd s-au apucat deja de canalizare. Stiu
qi eu din ce mai citesc in ziar.

D-nul consilier Poqa Alexandru - Cornel: domule primar, care este situalia proiectului de

lanalizare de la P6nade?
D-nul. primar Frdlild llie: s-aincheiat contract pentru executia proiectului tehnic.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: e ultima datd c0nd eu mai votez indicatorii.
Acest proiect se supune la vot, se aprob6 cu 1t voturi pentru gi in acest fel se adoptd HCL

nr.7912023.

La punctul diverse se dicutfl urm6toarele:
D-nul. consilier Barna llie: cm s-a decis pdndla urmd cu reteaua de gaz? Se vine prin

l"

Biia?



D-nul. primar Frdlild llie: am fost sunat de catre d-nul. Ignat gi in discutiile ce le-am avut,

datoritd alunecdrii de teren de la Pdnade, s-a luat in calcul aducerea de la Biia.
D-nul. consilier Bdrbat loan: eu o singurd problemE arn,legatd de circuitul administrativ d,

documentelor in cadrul primdriei. De exemplu, certificatul de deces. Acesta se elibereazd de

primSrie gi cu acesta trebuie s5 mergi in aceeagi insitulie sd fi scos de la taxa de habitat. Nu mi se

pare in regu16.

D-nul. primar Frdlild llie: poate fi o disfunctionalitate.

. D-nul. consilier Oniga Gheorghe: digitalizarea???
D-nul. consilier Bdrbat loan: trecem peste asta dar nu mi se pare in regu16.

D-nul. consilier Oniga Nicolae: revin cu aceeaqi problemd de data trecuta gi anume

balustrada de la stalia de gaz, care nu s-a facut in totalitate.
D-nul. primar Frd{ild llie: o sd verific stadiul lucrdrii.
D-nul. consilier Biian loan: ce se intamplat cu porfiunea de drum de la Iclod care nu este

asfaltatd? Si asi mai avea o intrebare, pe cdnd o capela mortuard la Iclod. La comuna Sona s-au

inceput lucrari pentru o asemenea constructie.
D-nul. primar Frdlild llie: dacd nu era necazsl cu incendiul de la qcoala din Sdncel, se

n putea face cdte o capeld in fiecare localitate a comunei Sdncel. Miercuri va fi receptia finald la
terminarea lucrdrilor pentru scoa16 iar dupd se va face documentatia necesard pentru autoiza[ia
ISU. Saptamana trecuta s-a lansat pe AFIR un program pentru modernizare de strdzi in interiorul
1oca1it61ilor rurale. Eu am facut un calcul si am propus pentru a fi modernizatepin acest program

strdzile Cimitirului 1, Cimitirului2, Cimitirului 3, Horea, Morii qi Avram Iancu.
D-nul. consilier Brad Soriu in alte comune cum se poate?

D-nul. primar Frdtild llie: Doresc sd v5 mai aduc la cunogtiintd faptul cd am mai fEcut

demersuri pentru imprumutul de la bdnci, m-am gandit la strdzile din partea de jos a satului

Sdncel. Putem sd ludm nu mai mult de 6 milioane pe 10 ani, cu o rambursare de 600.000 pe an

plus dobAnda aferentd.
Marfi, am fost anun{ati cdne-a fost aprobat proiectul pentru centrul comunitar integrat in

comuna Sancel. Va urma semnarea contractului de finanlare.
Nemaifiind alte probleme, preqedintele de qedinfl declar[ qedin]a inchisS.

PRE$EDINTE DE $EDINTA
Cons. Biian Ioan

Secretar general aI com. Sffncel

Ciungan Roxana - Alina


